
مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، شکستن 
هژمونی دلار، افزایش رشد اقتصادی و کاهش بیکاری 
و تورم را از مهمترین دستاوردهای دولت سیزدهم در 

عرصه اقتصادی برشمرد.
 سید صولت مرتضوی در جلسه کارگروه اشتغال استان 
کرمانشاه از دستاوردها و توفیقات دولت سیزدهم در 
عرصه های مختلف یاد کرد که تمجید مقام معظم 
رهبری را در هفته دولت به همراه داشت و کاهش نرخ 

بیکاری را از مهمترین این اقدامات برشمرد.
وی با بیان اینکه بعد از دو دهه نرخ بیکاری کشور وارد 
کانال هفت درصد شد، گفت: در یکسال اخیر )تابستان 
۱۴۰۱ تا انتهای تابستان ۱۴۰۲( حدود ۹۰۷ هزار 
شغل خالص در کشور ایجاد شده و تعداد کل شغلی که 
در این مدت ایجاد شده بالغ بر یک میلیون و ۳۵۰ هزار 

شغل بوده است.
وی افزایش شش دهم درصدی نرخ مشارکت، کاهش 
۱.۲ درصدی نرخ بیکاری فارغ التحصیلان، کاهش ۱.۸ 
درصدی نرخ بیکاری زنان و افرایش اشتغال تمام وقت 
را نیز از دیگر آمارهای امیدوارکننده یکسال اخیر در 

حوزه اشتغال دانست.

به گفته مرتضوی این کاهش نرخ بیکاری مبتنی بر آمار 
بانک مرکزی و مرکز آمار ایران بوده و افزایش نرخ بیمه 

اجباری سند پشتیبان این کاهش نرخ بیکاری است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اینکه در دو سال 
گذشته و هر سال ۶۳۰ تا ۶۴۰ هزار بیمه شده اجباری 
جدید داشتیم خبر داد و یادآور شد: اگر این افزایش 
تعداد بیمه شده ها نبود برای پرداخت حقوق و 
مستمری شش ماهه امسال زمین گیر می شدیم، اما با 
این افزایش بیمه شدگان ریالی از جایی قرض نگرفتیم.
وی با بیان اینکه از تابستان سال ۱۴۰۱ تا تابستان 
امسال یک درصد کاهش نرخ بیکاری داشتیم در 
شرایطی که نرخ مشارکت اقتصادی افزایش یافته 
است، کاهش بیکاری و افزایش نرخ مشارکت را بیانگر 

رشد اقتصادی دانست.
مرتضوی رشد اقتصادی بعد از یک دهه رکود را از 
دیگر دستاوردهای مهم اقتصادی دولت عنوان کرد 
و افزود: برای امسال نیز رشد اقتصادی شش درصدی 

هدفگذاری شده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین از مهار تورم 
نیز یاد کرد که وارد کانال ۳۹ تا ۳۸ درصد شده و گفت: 

برای سال آینده نیز هدفگذاری تورم ۲۹ درصدی را 
داریم.

وی با بیان اینکه کاهش وابستگی اقتصاد کشور به دلار 
نیز از دیگر دستاوردهای دولت بوده که باعث شده 
اقتصاد کشور از شرطی بودن خارج شود، اظهار کرد: اگر 
فجایای غزه و شاخ و شانه کشیدن غرب در هر دولت 
دیگری بود، اکنون شاهد بالا و پایین رفتن سینوسی 
اقتصاد بودیم، اما اکنون با وجود همه این موارد تلاطمی 

در اقتصاد کشور ایجاد نشده است.
مرتضوی گفت: اکنون شاهد شکسته شدن هژمونی 

دلار هستیم.
وی از سایر دستاوردهای دولت نیز از جمله در عرصه 
سیاست خارجی که حاصل آن ارتباط وسیع با 
همسایگان، حضور در مجامع بین المللی و منطقه ای، 
پذیرش عضویت ایران در شانگهای و بریکس و … 

بوده یاد کرد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از شجاعت دولت در 
اجرای جراحی بزرگ اقتصادی نیز یاد کرد که برای 
ثبات اقتصادی کشور ضروری بود و چاره ای جز اجرای 

آن وجود نداشت.

مرتضوی همه این اقدامات را دستاورد همراهی دولت 
و مجلس دانست و گفت: باید فرآیند تسهیل گری 
و حذف قوانین دست و پاگیر را همچنان در اولویت 

قرار داد.
وی سپس از نرخ بالای بیکاری استان های زاگرس 
نشین از جمله کرمانشاه یاد کرد که باید در اولویت قرار 
گیرند و صندوق های سرمایه گذاری نیز در این استان ها 

پای کار بیایند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نرخ بیکاری کنونی 
کرمانشاه را با وجود روند کاهشی که داشته را باز هم 
زیبنده مردم ندانست و تاکید کرد: این آمادگی را داریم 
که پروژه های مربوط به وزارت کار از جمله کاغذ غرب، 

اسیدسیتریک و … را واگذار کرده و منابع آن را دوباره 
در کرمانشاه سرمایه گذاری کنیم

مرتضوی انسجام و پایداری مدیریت را نیز برای توسعه 
استان ضروری دانست و گفت: کرمانشاه در حوزه  های 
مختلف ظرفیت های فراوانی دارد که باید مورد استفاده 

قرار گیرد.
مرتضوی در پایان از فجایای اخیر غزه و جنایات 
صهیونیست ها یاد کرد که میلیون ها تن بمب را بر سر 

مردم غزه ریخته است.
وی گفت: افُ بر مجامع بین المللی و دولت های مرفهی 
که نشان مسلمانی را یدک می کشند، اما در برابر این 

جنایات ساکت هستند.

۱۸ مرداد امسال بنا بر دستور رئیس جمهور طی ۵ سال 
باید استاندارد ملی گندم )استاندارد ۱۰۴( به طور کامل 
اجرا شود زیرا ۷۰ درصد کیفیت نهایی آرد و نان به ماده 

اولیه آن یعنی گندم بر می گردد.
چند سالی است که دور ریز نان ها زیاد شده است. نان ها 
پس از گذشت چند ساعت از پخت آنها به ویژه بربری 
و سنگک دیگر قابل استفاده نیستند. به قولی مزه آنها 

دیگر طعم گذشته را نمی دهد. چرا؟
رئیس اسبق اتحادیه نان سنتی عنوان می کند، گندم 
کشت شده در برخی مناطق کشور دارای مواد پروتئینی 
ضعیف تر بوده و باید با گندم مقوی تر مخلوط شده و آرد 
شود. این در حالی است که عضو هیأت علمی مؤسسه 
تحقیقات کشاورزی معتقد است، کیفیت پایین نان 
مربوط به کیفیت گندم نبوده و مربوط به نوع آردی 
است که استفاده می شود. طی ۱۰ سال گذشته تمام 
گونه های گندم کشور در آزمایشگاه ها پایش می شود 
و کیفیت گندم در حدود دو دهه گذشته بهبود پیدا 
کرده و مشکلی که مصرف کنندگان در بیرون می بینند 
مربوط به این است که متأسفانه آردی که از سوی نانواها 

تهیه می شود آرد نول )سفید( است.
پاسخ کارشناسان درباره کیفیت نان چیست؟

۲۸ بهمن ۱۴۰۰ در سازمان ملی استاندارد که با حضور 
رئیس جمهوری برگزار شد ۳ مصوبه به تصویب رسید. 
مصوبه نخست، اجرای اجباری استاندارد ملی ایران به 
شماره ۱۲۷ تحت عنوان »برنج - ویژگی ها و روش های 
آزمون« برای انواع برنج بسته بندی شده و دیگری 
اجباری شدن استانداردهای گندم بود. ۱۸ مرداد امسال 
بنا بر دستور رئیس جمهور طی ۵ سال باید استاندارد 

ملی گندم )استاندارد ۱۰۴( به طور کامل اجرا شود.
یک کارشناس حوزه غلات گفت، همه گندم ها مناسب 
تهیه نان نیستند. گندم برای صنعت نان باید به لحاظ 
رئولوژیکی، ساختار تولید خمیر و … از گندم های پر 
پروتئین باشد، گندم هایی که بتوان از آن نان ماکول 
تهیه کرد زیرا ۷۰ درصد کیفیت نهایی آرد و نان به ماده 
اولیه آن یعنی گندم بر می گردد و ۳۰ درصد باقی مانده 

مربوط به نوع تجهیزات و تبحر نیروی انسانی است.
از  ۱۶ شاخص  دارای   ۱۰۴ استاندارد  الزامات 
نمونه برداری، سنجش میزان رطوبت، سیاهک 
گندم، تعیین وزن حجمی، آلودگی هایی مانند وجود 
حشرات، آلودگی پنهان مانند سن زدگی، جداسازی 
گندم های شکسته از سالم، میزان باقی مانده آفت کش ، 
اندازه گیری کردن فلزات سنگین موجود در محصول، 

افت گندم و … است.
سفره کشاورزان با زمین آنها گره خورده است. اگر 
بخواهیم هوشمندانه کشت داشته باشیم ناگزیر هستیم 
به سوی استانداردسازی محصولات از جمله گندم 
برویم. به عنوان مثال استاندارد ۱۰۴ تکلیف همه را 
مشخص می کند و نقش مرکز تحقیقات وزارت جهاد 
کشاورزی را پررنگ تر می کند به دلیل ارقامی که معرفی 
می کند. همچنین نقش شرکت های دانش بنیان برای 
مکانیزاسیون کردن کشاورزی سنگین تر می شود. با 
استانداردسازی گندم، ضایعات در بخش آرد و مصرف 
انرژی کاهش پیدا می کند. مهم تر اینکه وقتی آرد با 
گندم استاندارد تحویل نانوایی ها شود، می توان از آن 

سو طلب نان با کیفیت کرد.
به گفته این کارشناس حوزه غلات، مشکل کیفیت 

گندم از جانب کشاورز نیست زیرا یک رقم گندم در 
اختیار او برای کشت قرار می گیرد و آنچه برداشت 
می شود حاصل همان بذر است. هنگامی که می خواهیم 
رقم بذری گندم را در زمین زراعی پرورش دهیم حداقل 
۳ تا ۵ سال زمان نیاز دارد. اصلاح و پرورش بذر مناسب 
اقلیم های جغرافیایی، مقاوم در مقابل آفات و بیماری ها 
و بهبود عملکرد زمان بر است. ما باید به تناوب، بذرهای 
جدید به کشاورزان معرفی کنیم. کشاورزان در آلمان 
نهایت ۲ سال از یک رقم استفاده می کنند اما در ایران 
هنوز به شکل سنتی یک کشاورز ۲۰ سال از یک رقم 

بومی و محلی در حال استفاده است.
چرا کشت کلزا فراموش شده است؟

تولید روغن خوراکی در کشور ۹۵ درصد وابستگی 
ارزی دارد. بخش اعظمی از دانه های روغنی مورد نیاز 
وارداتی است. نیاز کشور سالانه بین ۱.۵ تا ۱.۶ میلیون 
تن روغن است و در این راستا سالانه حدود ۳ میلیون تن 
دانه روغنی وارد ایران می شود. کاشت کلزا پس از کشت 
گندم به بارور شدن خاک کمک می کند. چرا کشاورزان 
نسبت به کاشت دانه های روغنی از جمله کلزا استقبال 
نمی کنند؟ در حالی که هر کیلو خرید تضمینی گندم 
در سال زراعی ۱۴۰۲-۱۴۰۱، ۱۵ هزار تومان و کلزا ۳۰ 

هزار تومان بود.
رئیس بنیاد ملی گندم کاران درباره چرایی عدم 
استقبال گندم کاران عنوان می کند، تناوب زراعی 
یکی از بدیهیات برای افزایش بهره  وری در امر کشت 
است اما به طور متوسط در هر هکتار کشت گندم ۴ تا 
۵ تن محصول برداشت می شود که این عدد در برداشت 
کلزا کمتر است. دومین عامل به شرایط آب و هوا بر 

می گردد. عامل سوم نیز مربوط به مکانیزاسیون بوده 
که تجهیزات مورد نیاز برداشت کلزا در کشور به اندازه 

کافی موجود نیست.
بر اساس برنامه ها، قرار است امسال ۳ هزار هکتار زمین 
به کشت کلزا اختصاص یابد. یکی از کشاورزان پیشرو 
در بخش کشاورزی گفت، گندم کاران سال ها است به 
کشت گندم عادت کرده اند و الزامات آن را می دانند 
در حالی که برای کشت کلزا نیاز است مدیریت جدید 
داشته باشند؛ علاوه بر اینکه عدم توجه و اهمیت متولیان 
امر به این موضوع سبب شده که به مرور از سطح زیر 
کشت این دانه روغنی در داخل کاسته شود. به عنوان 
مثال حدود ۵ سال قبل در کشور ۲ هزار هکتار زمین زیر 
کشت کلزا می رفت که این عدد به مرور روند کاهشی 
داشت. همچنین بارها به بهره برداران گوشزد شده اگر 
سال هاست کشت جو دارند با مدیریت می توانند با 
کاشت کلزا، سود بیشتری داشته باشند زیرا با مدیریت 
درست می توان در هر هکتار بین ۲ تا ۵ تن کلزا برداشت 
کرد. ضمن اینکه در کنار این کشت می توان به تولید 

عسل نیز پرداخت.
شیرخشک و گذر از شیوه های پیشین توزیع

کمبود شیر خشک در بازار به میزان تولید بر می گردد 
یا به نحوه توزیع؟ به گفته رئیس انجمن تولیدکنندگان 
شیر خشک نوزاد، تولید ۶۱ میلیون قوطی شیرخشک 
نوزاد به ۱۱۰ میلیون دلار ارز نیاز دارد که اگر به این عدد 
نیازمندی تولید شیر خشک های رژیمی و متابولیک 
را هم اضافه کنیم اعتبار مورد نیاز ۲۰۰ میلیون دلار 
خواهد بود. به گفته وی در ۵ ماه نخست سال تقریباً ۵۰ 

درصد نیاز کشور تولید و به بازار عرضه شد.

با این وجود چرا شیر خشک در بازار کمیاب شد و 
در ادامه سازمان غذا و دارو برای جبران کسری بازار 
مبادرت به فراخوان برای واردات ۳۰ میلیون قوطی 
شیرخشک کرد که بر اساس نیاز سالانه کشور ۵۰ 

درصد نیاز را پوشش می دهد؟
برخی  کرد،  عنوان  این صنعت  فعالان  از  یکی 
شرکت های تولیدی توزیع محصولات خود را به شکل 
استانی انجام می دهند اما مدتی است که دچار چالش 
شدند. این شرکت ها ۶ ماه است برای تمدید مجوز اقدام 
کرده اند اما مجوز تمدید نمی شود. بر اساس تغییراتی 
که در سازمان غذا و دارو رخ داده تولیدکنندگان شیر 
خشک نوزاد برای توزیع محصولات خود باید مجوز 
مورد نیاز را از اداره کل امور فرآورده های طبیعی، سنتی 
و مکمل دریافت کنند که یکی از زیرمجموعه های 
سازمان غذا و دارو است. متولی تاکید دارد شرکت های 
تولیدکننده باید توزیع سراسری داشته باشند در حالی 
که برای تأمین انبارهای مورد نظر که شرایط خاصی 
نیز دارند زمان بر است. یکی از شرایط مورد نیاز برای 
پیوستن به شبکه توزیع سراسری این است که توزیع 
کننده در ۸ تا ۱۰ استان انبار داشته باشد که برای تأمین 
آن باید ۶ ماه تا یک سال زمان اختصاص داد. نمی توان 
با تصمیمات خلق الساعه و یک شبه تولید و بازار را دچار 
چالش کرد. ضمن این که داروخانه ها ترجیح می دهند 
شیر خشک را از تولیدکنندگان دریافت کنند تا شرکت 
پخش، زیرا گاهی برخی شرکت ها برای تحویل هر 
کارتن شیر خشک داروخانه ها را ملزم می کنند تا چند 
کارتن از داروهایی که بازار تقاضای کمتری دارند نیز 

خریداری کنند.
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خبر با حضور رئیس جمهور؛

فرودگاه سقز به بهره برداری رسید

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح کرد
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ضرورت تناوب کشت و باروری زمین

کیفیت نان زیر ذره بین استاندارد

رییس ستاد اجرایی فرمان امام:

پروژه های نیمه تمام ستاد اجرایی 
فرمان امام تکمیل می شود

فتاح، رییس ستاد اجرایی فرمان امام)ره( گفت: 
اطمینان می دهــم پروژه های نیمه تمام ســتاد 
تکمیل خواهد شد و برای اجرای پروژه های جدید 

قطعاً بررسی های بیشتری خواهیم داشت.
مراســم تکریم محمد مخبر و معارفه سید پرویز 
فتاح به عنوان رئیس جدید ستاد اجرایی فرمان 

امام برگزار شد.
سیدپرویز فتاح، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در 
این مراسم اظهار کرد: تشکر خالصانه خود را تقدیم 
رهبر انقلاب می کنم که ما را مورد لطف قرار دادند، 
ما سرباز ولایت، نظام و مردم هستیم و فقط سنگر 

عوض می کنیم.
وی تاکید کــرد: اطمینان می دهــم پروژه های 
نیمه تمام ستاد تکمیل خواهد شد و برای اجرای 
پروژه های جدید قطعاً بررســی های بیشــتری 

خواهیم داشت.
فتاح با اشاره به اینکه همه امکانات، منافع و سود 
املاک که در قالب اجرای اصل ۴۹ قانون اساسی 
می آید، صــرف آن چیزی می شــود که رهبری 
خواســتند و از آن تخطی نمی شــود، ادامه داد: 
حتماً ســودآوری شــرکت ها تقویت می شود اما 
جهت گیری ســود به ســمت محرومیت زدایی 

خواهد رفت.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام تصریح کرد: ستاد 
سه پایه اموال، املاک و حوزه اقتصادی و اجتماعی 
دارد که باید همدیگر را تکمیل و همسو جلو روند 
و در نهایت حوزه اجتماعی بیشتر تقویت خواهد 

شد.
وی با بیان اینکه از ظرفیت های گروه های جهادی 
بیشتر استفاده خواهد شــد و در مسائلی مانند 
سیل، زلزله و حوادث غیر مترقبه پیشتازی ستاد 
ادامه خواهد یافت، افزود: ما در کنار دولت و مردم 

هستیم و ستاد رقیب دولت نیست.
وی با اشاره به اینکه ما یک نهاد حاکمیتی هستیم 
اما مرزها باید حفظ شــود، گفــت: در این دوره 
هماهنگی و همکاری بین نهادی بیشتر می شود، 
با مسؤلین قوه قضائیه همراهی بیشتری خواهیم 

داشت، و با وزارتخانه ها روابط تقویت خواهد شد.
فتاح افزود: در دولت قبلی هم تلاش می کردیم با 
دولت همراه باشیم و دولت قبلی هم گلایه ای از 

همراهی نهادها نداشتند.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام تاکید کرد: در این 
دوره از ظرفیت دانش بنیان ها بیشــتر استفاده 
می شود و این امر برخلاف تبلیغات معاندین است.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام تاکید کرد: اینجا 
از حوزه جهادی و انقلابی نباید خارج شود و بدون 

تردید وعده ها و صحبت ها را انجام خواهیم داد.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه حتماً 
خط قرمز ما این است که ستاد در مسائل حزبی و 
جناحی ورود نکند، گفت: مــا امین رهبر انقلاب 

شدیم و امانت را به سرمنزل مقصود خواهیم برد.

۸۲ درصد ظرفیت سدهای 
پنجگانه تهران خالی است

 میزان پرشدگی سدهای پنجگانه تهران تا روز ۹ 
آبان ماه امسال به ۱۸ درصد رسیده و این سدها 
۳۴۵ میلیون متر مکعب آب ذخیره دارند که ۸۲ 

درصد ظرفیت سدهای تهران خالی است.
حجم پرشدگی ســدهای پنجگانه تهران شامل 
امیرکبیر، طالقان، لتیان، لار و ماملو در حالی در 
۳۹ روز ابتدایی سال آبی جاری ) ابتدای مهر ماه 
۱۴۰۲ تا پایان شهریور ماه ۱۴۰۳( به ۱۸ درصد 
رسیده که این عدد در کل کشور نیز تنها ۴۰ درصد 
است.این میزان پرشدگی نشان از آن دارد که هنوز 
بارش ها اثر چندانی بــر روی افزایش حجم آب 

موجود در سدهای کشور نداشته است.
طبق اطلاعــات دفتر اطلاعــات و داده های آب 
کشور از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای مهر ماه 
۱۴۰۲( تا پایان روز ۹ آبان ماه جاری آب موجود در 
سدهای تهران به ۳۴۵ میلیون متر مکعب رسید. 
این میزان نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۳ 

درصد رشد را نشان می دهد.

شرکت ساخت و نگهدارى آزادراه اصفهان در نظر دارد کالاهاى خود به شرح ذیل و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده رابا بهره گیرى 
از سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (www.setadiran.ir) با شماره مزایده 1002096443000004 بصورت الکترونیکى به فروش 

برساند .
1-گاردریل فلزى دوموج 4 مترى دست دوم 

مهلت دریافت اسناد مزایده: 1402/08/24  ساعت 19:00 زمان انتشار در سایت:   1402/08/13      ساعت 08:00                                                 
تاریخ بازدید : 1402/08/13 تا 1402/08/24 ازساعت 09:00 الى 14:00             آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: 1402/09/06 ساعت 16:00

زمان اعلام به برنده: 1402/09/08 ساعت10:00 زمان بازگشایى:  1402/09/07 ساعت 10:00                                                            
ضمنا رعایت موارد ذیل الزامى مى باشد :

1.میزان سپرده شرکت در مزایده به صورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار ســه ماهه از زمان ارائه آن و قابل تمدید تا سه ماه بنام شرکت 
ساخت و نگهداري آزادراه اصفهان ( سهامی خاص ) به مبلغ1/900/800/000ریال(یک میلیارد ونهصد میلیون و هشتصد هزار ریال) و یا 
فیش واریزي به شماره شباى IR530120020000001880330341 نزد بانک ملت (شعبه آمادگاه اصفهان) بنام شرکت ساخت و نگهداري 

آزادراه اصفهان مى باشد.
2.برگزارى مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت مى باشد و کلیه مراحل فرآیندمزایده شامل خرید و دریافت اسناد 
مزایده (در صورت وجود هزینه مربوطه)، پرداخت تضمین شرکت در مزایده (ودیعه)، ارسال پیشنهاد قیمت ، بازگشایى پاکات ، اعلام به 

برنده ، واریز وجه مزایده،شرایط مزایده و محل بازدید و تحویل کالا در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر مى باشد .
3.پیشنهاد مى گردد با توجه به تنوع کالا هاى مطرح شده در مزایده قبل از ارائه پیشنهاد از اقلام موضوع مزایده بازدید به عمل آورید .
4.علاقمندان به شرکت در مزایده مى بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهى الکترونیکى ( توکن ) باشماره هاى ذیل تماس حاصل نمایند :

*مرکز پشتیبانى و راهبرى سامانه:1456 
*اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه ( www.setadiran.ir) بخش " ثبت نام/پروفایل مزایده گر" موجود 

است.

آگهى مزایده عمومى شماره 1002096443000004 
(شماره مزایده مرجع1402/08 )

نوبت اول

  WWW.SETADIRAN.IRشرکت آب وفاضلاب استان زنجان از مشاوران واجد صلاحیت دعوت مى نماید با مراجعه به سایت
به شماره فراخوان 2002001230000066 نسبت به دریافت اسناد ارزیابى کیفى اقدام نمایند :

محل تامین اعتبار : منابع عمرانى بصورت نقد و اسناد خزانه اسلامى  نام طرح/ پروژه : طرح ایجاد تاسیسات فاضلاب شهر زنجان   
کارفرما  :   شرکت آب وفاضلاب استان زنجان  دستگاه نظارت : معاونت بهره بردارى و توسعه فاضلاب 

نشانى کارفرما : شرکت آب و فاضلاب استان زنجان به آدرس: اتوبان 22 بهمن ، بلوار شهید آوینى ، جنب پل زیرگذر قائم ، کد پستى 4514868906
موضوع خدمات مشاوره :  انجام مطالعات ارزیابی زیست محیطی(EIA) و امکان سنجى طرح توسعه تاسیسات فاضلاب شهر زنجان

روش انتخاب مشاور : بر اساس کیفیت و قیمت  مدت انجام پروژه :    18    ماه شمسى  
تخصص و پایه مورد نیاز :

مشاوران باید به صورت همزمان حداقل داراى رتبه 3 در گروه مهندسى آب - تخصص آب وفاضلاب و گروه تخصص هاى مشترك - تخصص محیط 
زیست و گروه خدمات برنامه ریزى و اقتصاد- تخصص خدمات اقتصادى باشند . گروه مشارکتى با مشاور داراى تخصص خدمات اقتصادى مجاز است .  
**** (شایان ذکر است بر اساس تبصره 2 بند 2 بخشنامه شماره 92/42780 مورخ 1392/5/20 سازمان برنامه و بودجه با موضوع اصلاحات آیین نامه 
تشخیص صلاحیت مشاوران،  مطالعات امکان سنجى طرح توسط مشاورانى که همزمان داراى تخصص خدمات اقتصادى و تخصص فنى- مهندسى 

مرتبط با پایه متناسب مى باشند و یا گروه مشارکتى که توسط دارندگان تخصص هاى مذکور تشکیل شده مجاز مى باشد.) 
محل انجام پروژه :    شهرستان زنجان  

محل دریافت اسناد ارزیابى کیفى :  سامانه تدارکات الکترونیکى دولت ( ستاد ایران )
زمان انتشار فراخوان: ساعت 8 صبح مورخه 1402/08/13

زمان دریافت اسناد فراخوان : ساعت 8 صبح مورخ 1402/08/20
مهلت ارسال پاسخ فراخوان : ساعت 8 صبح مورخ 1402/09/04

نکته : در صورت تشکیل گروه مشارکتى با مشاور داراى تخصص خدمات اقتصادى ، تکمیل فرم مشارکت نامه تضامنى  و ثبت آن در دفاتر رسمى و 
بارگذارى آن در سامانه تدارکات الکترونیکى دولت ،  الزامى مى باشد .

ارائه صورت هاى مالى حسابرسى شده توسط حسابرسى یا اعضاى جامعه حسابداران رسمى سال  1401  ثبت شده در سامانه پردیس الزامى مى باشد .

آگهى ارزیابى کیفى مشاوران – 75-1402 ( نوبت دوم )

دفتر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان زنجان

فرودگاه شهدای سقز به عنوان یکی از طرح های مهم کردستان و 
دومین فرودگاه این استان که تا پیش از دولت سیزدهم ۶۳ درصد 
پیشرفت داشت صبح دیروز)جمعه( با حضور رئیس جمهور به 

بهره برداری رسید.
هواپیمای حامل سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور کشورمان 
حوالی ساعت ۹ صبح دیروز در فرودگاه سقز به زمین نشست و اولین 

پرواز در این فرودگاه تازه تاسیس فرود آمد.
مطالعات فرودگاه سقز از سال ۱۳۷۵ آغاز و تا سال ۱۳۸۴ ادامه 
پیدا کرد و از سال ۱۳۸۴ تا سال ۱۳۹۳ حدود ۷۰ میلیارد ریال 
برای پروژه هزینه شد اما در نهایت کار به جایی رسید که پیمانکار و 

مشاور پروژه کنار گذاشته و کار متوقف شد.
پس از آن و بعد از حدود چهار سال توقف پروژه، سال ۱۳۹۷ بار 

دیگر ادامه کار کلید خورد و کارفرمایی پروژه به شرکت فرودگاه ها 
و ناوبری هوایی ایران واگذار شد و طی تفاهم نامه ای، استانداری 
کردستان متعهد شد علاوه بر تملک زمین، بخشی از جاده قدیم 
سقز به مریوان را هم جابجا کند تا شرکت فرودگاهها کار احداث 

فرودگاه را برعهده بگیرد.
تیرماه سال ۱۴۰۰ و در واپسین روزهای دولت دوازدهم این پروژه با 
حدود ۶۳ درصد پیشرفت به صورت ناقص افتتاح شد اما از آن زمان 
تاکنون حتی یک پرواز هم در آن انجام شده است و بدلیل اینکه به 

صورت ناقص افتتاح شد، امکان هیچ کارایی نداشت.


